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Věc:  Odpověď na žádost o poskytnutí informací dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném 

přístupu k informacím  
 
 
 

Vážený pane Šípale, 
 
 
dne 11. 4. 2025 jsme obdrželi Váš dotaz podaný dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném 

přístupu k informacím, na který Vám tímto odpovídáme. K Vašim otázkám 1. – 4. sdělujeme následující: 
 
Ad 1) Navýšení ceny ubytování na kolejích (ceny kolejného i ceny ubytování nestudujících osob a 

dalších kategorií ubytovaných) bylo navrženo ze strany Správy účelových zařízení ČVUT na 
začátku listopadu 2024, poté projednáváno na poradě vedení ČVUT a dále na půdě 
Akademického senátu ČVUT dne 18. prosince 2024. Projednávání Akademickým senátem 
v prosinci předcházelo projednávání návrhu na zvýšení kolejného a cen za ubytování v komisích 
AS ČVUT (komise pro SÚZ a hospodářská komise) a taktéž na zasedání Parlamentu Studentské 
unie ČVUT dne 17. 12. 2024. Následně bylo zvýšení kolejného opět projednáváno na zasedání 
Akademického senátu dne 29. 1. 2025 a poté s představiteli Studentské unie ČVUT. Dne  
12. 2. 2025 byly nové ceníky po podpisu rektorem ČVUT vydány. 

 
Ad 2) Správa kolejí se domnívala, že ubytovaní byli informováni mnohem dříve, a to průběžně vzhledem 

k projednávání navýšení cen na různých platformách viz bod ad 1). Představitelé a zástupci 
správy kolejí opakovaně po několik měsíců zodpovídali dotazy, předkládali vyhodnocení nákladů, 
předpoklady rozpočtů, podávali vysvětlení ohledně různých finančních toků, a to jak studentům, 
resp. studentským zástupcům, tak dalším členům akademické obce. Zvýšení cen ubytování 
nebylo nijak „zatajováno“, naopak na webových stránkách SÚZ ČVUT byla např. dne 28. 1. 
zveřejněna aktualita o projednávání nových ceníků v AS ČVUT a dne 13. 2. byla uveřejněna 
informace o vydání nových ceníků. Obě zprávy lze dosud na stránkách dohledat. Ubytovaní jsou 
opakovaně odkazováni na webové stránky, kde jsou důležité informace zveřejňovány.  

 
Ad 3) Po dokončení bloku 4 kolejí Strahov bylo stanovení cen ubytování na tomto bloku opět 

projednáno Akademickým senátem ČVUT a se Studentskou unií ČVUT s tím, že bylo navrženo 
navýšení oproti cenám jiných bloků vzhledem k předchozí celkové revitalizaci (podrobně viz 
důvodová zpráva k projednání nových ceníků na bloku 4 na poradě vedení a Akademickým 
senátem ČVUT). Zejména s ohledem na skutečnost, že dlouhodobě není preferováno hrazení 
nákladů na obnovu kolejí z navýšeného kolejného (jedná se o jinou položku, než je běžná správa 
kolejí a běžné opravy), bylo navrženo navýšení kolejného daného bloku o částku kalkulovanou 
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s návratností nákladů vynaložených na revitalizaci za cca 8 let s tím, že takto průběžně získávané 
prostředky budou opět použity na revitalizace dalších objektů.    

 
Ad 4)  Zvýšení kolejného vycházelo primárně z nákladů spojených s chodem kolejí nikoli s inflací jako 

takovou. Po zvážení všech nákladových složek na zajištění řádného chodu a správy kolejí (a 
menz) se ukázalo jako nezbytný krok pro udržení vyrovnaného rozpočtu SÚZ ČVUT zvýšit ceny 
ubytování. Na základě projednávání celé problematiky na akademické půdě včetně jednání se 
studenty, resp. studentskými zástupci, vyvstala idea zvýšení cen v návaznosti na předchozí inflaci 
kumulovanou za roky, kdy ke zvyšování cen nedocházelo. Ceny na bloku 4 byly při zahájení 
provozu nastaveny způsobem vycházejícím z cen ostatních bloků/kolejí se zohledněním 
revitalizace bloku, i v tomto případě tedy logicky došlo ke stejnému navýšení cen jako u jiných 
ubytovacích kapacit.    

   
 
 
S pozdravem 

  
 
 

 
……………………………………. 

 Bc. Michal Vodička  
      ředitel    

                   SÚZ ČVUT 
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